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Protokół nr 11/2019 

 

z dwuczęściowego posiedzenia Komisji Oświaty Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło 

się 14 i 21 listopada 2019 r.  

W pierwszej części posiedzenia, podczas której odbył się objazd boisk szkolnych przy 

placówkach oświatowych, wzięło udział 4 członków Komisji (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). I część posiedzenia trwała od godz. 13.00 do godz. 

16.10.  

Druga część posiedzenia odbyła się w sali nr 8 budynku Urzędu Miasta Tarnowa przy ul.  

Golhammera 3, wzięło w niej udział 4 członków Komisji (lista obecności – załącznik nr 2). 

Trwała od godz. 14.00 do godz. 15.55. 

  

Ponadto w II części posiedzenia uczestniczyli (lista obecności gości – załącznik nr  3): 

Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miasta Tarnowa   – p. Bogumiła Porębska 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta Urzędu Miasta Tarnowa   – p. Andrzej Zając 

Radny Rady Miejskiej w Tarnowie       – p. Marek Ciesielczyk. 

 

Planowany porządek posiedzenia: 

I część – 14 listopada 2019 r. (czwartek) godz. 1300  

1. Objazd placówek oświatowych – boiska szkolne: 

- SP Nr 3 – ul. Kopernika 10, 

- SP Nr 1 – ul. Reymonta 30, 

- SP Nr 17 – ul. Norwida 22, 

- SP Nr 20 – ul. Zbylitowska 7, 

- SP Nr 10 – ul. Niedomicka 20, 

- SP Nr 14 – ul. Krzyska 118, 

- SP Nr 23 – Os. Legionów Dąbrowskiego 16, 

- SP Nr 8 – ul. Bitwy pod Studziankami 5, 

- SP Nr 9 – ul. Marii Dąbrowskiej 1. 

II część – 21 listopada 2019 r. (czwartek) godz. 1400  

2. Dyskusja i złożenie wniosków do projektu budżetu na 2020 r. 

3. Informacja na temat przeciwdziałania niedostosowaniu społecznemu dzieci i młodzieży 

w szkołach miasta Tarnowa.  

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski (w tym opiniowanie materiałów sesyjnych). 

 

 

Ad 1. 

Objazd placówek oświatowych – boiska szkolne  (14 listopada 2019 r.). 

 

- SP Nr 3 – ul. Kopernika 10. 

Boisko zewnętrzne – wyłączone z użytkowania. Niezbędny remont – koszt 400 000 zł 

 

- SP Nr 1 – ul. Reymonta 30. 

Nowe boisko.  

 

- SP Nr 17 – ul. Norwida 22. 

 
1 Lista obecności radnych. 
2 Lista obecności radnych (II część). 
3 Lista gości.  
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Boisko zewnętrzne – wyłączone z użytkowania – koszt remontu 150 000 zł (ORLIK – w 

dobrym stanie) 

 

- SP Nr 20 ul. Zbylitowska 7. 

Boisko zewnętrzne – sztuczna nawierzchnia – koszt wymiany 400 000 zł (+ koszty utylizacji). 

Sala gimnastyczna – parkiet – wymiana na deski 150 zł/m² (całość 400 m²).Standaryzacja 

pracowników AiO – dyrektorzy chcą mieć możliwość przesunięć etatowych np. z obsługi na 

administrację.  

 

- SP Nr 10 – ul. Niedomicka 20. 

Boisko trawiaste – konieczność wyrównania; asfaltowe – do remontu. 

 

- SP Nr 14 – ul. Krzyska 118. 

Plac zabaw – konieczność wymiany płytek. Boisko – konieczność wymiany nawierzchni. 

 

- SP Nr 23 – Os. Legionów Dąbrowskiego 16. 

- boisko zewnętrzne – konieczna wymiana nawierzchni trawiastej na sztuczną. Najlepiej 

byłoby, aby było jedno boisko wielofunkcyjne – koszt ok. 500 000 zł. 

 

- SP Nr  8 – ul .Bitwy pod Studziankami 5. 

Boisko zewnętrzne – po remoncie. Łazienki, szatnie przy sali gimnastycznej – do 

koniecznego remontu – koszt 250 000 zł. Malowanie sali gimnastycznej – 30 000 zł.  

 

 

- SP Nr 9 – ul. Marii Dąbrowskiej 1. 

Plac zabaw „Radosna szkoła” – nawierzchnia z płyt – konieczność wymiany. 

 

 

II część posiedzenia otworzyła i powitała zebranych Przewodnicząca Komisji Pani 

Grażyna Barwacz, po czym przedstawiła proponowany porządek obrad tej części spotkania 

w wersji jw.  

 Porządek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Ad.2. 

Dyskusja i złożenie wniosków do projektu budżetu na 2020 r.  

 

Przewodnicząca odniosła się do objazdu boisk przy placówkach oświatowych, który 

odbył się w dniu 14 listopada 2019 r. Wyjaśniła, że stan techniczny niektórych obiektów 

jest niezadowalający, jednak ich remont w najbliższym czasie nie będzie możliwy ze względu 

na brak wystarczających środków finansowych. Dodała, że do tematu należy powrócić 

w przyszłym roku.  

Zwróciła uwagę na bardzo zły stan boiska przy SP Nr 3. Poinformowała, że Dyrektor tej 

placówki przedstawił projekt boiska (z miejscami siedzącymi dla kibiców). Wyraziła opinię, 

że w pierwszej kolejności należałoby się skupić na remoncie płyty boiska, aby bezpiecznie 

mogły się tam odbywać zajęcia wychowania fizycznego. Sytuacja jest szczególnie trudna, 

ponieważ to jedyny zewnętrzny teren, z którego mogą korzystać uczniowie. Przewodnicząca 

podkreśliła, że jest to prawdopodobnie jedna z pilniejszych inwestycji do wykonania w 

mieście. Pan Krzysztof Janas zwrócił uwagę, że  z wyremontowanego boiska mogliby  

korzystać również uczniowie VII LO, które nie posiada bazy sportowej. Pani Grażyna 

Barwacz oznajmiła, że koszt tej inwestycji  to ok. 400.000 zł. Dodała, że starania Dyrektora  
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o pozyskanie środków zewnętrznych zakończyły się niepowodzeniem. Następnie 

Przewodnicząca przedstawiła stan techniczny poszczególnych boisk obejrzanych podczas 

objazdu:  

• SP Nr 1 - nowo wyremontowane boisko. 

• SP Nr 17 – prośba o wymianę nawierzchni boiska sportowego (obok znajduje 

się boisko typu ORLIK w dobrym stanie technicznym, a więc naprawa nie jest bardzo 

pilna). Przewodnicząca dodała, że remontu wymaga szatnia. Pani Anna Krakowska 

wyjaśniła, że złożyła do Prezydenta Miasta Tarnowa stosowny wniosek w tej sprawie. 

Pani Kinga Klepacka stwierdziła, że szatnie w SP Nr 8 są w dużo gorszym stanie 

technicznym niż w SP Nr 17. 

• SP Nr 20 – konieczność wymiany parkietu na sali gimnastycznej.  

• SP Nr 10 – konieczność wyrównania nawierzchni na boisku trawiastym. 

• SP Nr 14 – konieczność wymiany płytek na placu zabaw. 

• SP Nr 23 – boisko zewnętrzne – zasugerowano rozważenie możliwości  wykonania 

boiska wielofunkcyjnego lub wymianę nawierzchni trawiastej. Przewodnicząca 

poinformowała, że ze względu na dużą powierzchnię, byłoby to bardzo kosztowne 

przedsięwzięcie.  

• SP Nr 8 – zły stan łazienek i szatni przy sali gimnastycznej. Na ten moment 

wystarczające byłoby wymalowanie ścian w sali gimnastycznej (koszt około 30.000 

zł).  

• SP Nr 9 – zlokalizowany przy szkole plac zabaw – wyłączony z użytkowania. 

 

Komisja zdecydowała się wystąpić do Prezydenta z wnioskiem o dokonanie przeglądu 

stanu technicznego zlokalizowanych przy szkołach placów zabaw oraz oszacowanie kosztów 

wymiany ich nawierzchni. 

 

Następnie Przewodnicząca poinformowała, że ze strony szkół pojawiają się prośby 

o choćby częściowe uzupełnienie sprzętu komputerowego. Zasugerowała, aby dokonać tego 

przynajmniej w szkołach średnich.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Pani Bogumiła Porębska wyjaśniła, że kwoty na 

poprawę sprzętu komputerowego nie są wystarczające. Część sprzętu, która była 

wykorzystywana w gimnazjach, obecnie jest używana w zespołach szkół (nie dotyczy to 

wszystkich placówek).  

Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że stan techniczny komputerów, które były 

wykorzystywane w gimnazjach również jest niezadowalający. Zwróciła uwagę, że 

niewystarczająca liczba komputerów sprawia, że na zajęciach kilku uczniów korzysta z 

jednego stanowiska. Dodała, że instalacja nowego oprogramowania często niesie za sobą 

konieczność wymiany sprzętu. 

 

W  dalszej części przystąpiono do zgłaszania wniosków do projektu budżetu na 

2020r.:   

 

Lp 
Dział 
Rozdział 
Paragraf 

Zmniejszenie 
Dział 
Rozdział 
Paragraf 

Zwiększenie Wyszczególnienie 

Wnioski radnej Anny Krakowskiej  

1. 853 

85395 

2360 

100 000 zł 801 

80101 

4270 

100 000 zł Modernizacja szatni i pomieszczeń  

sanitarnych przy sali gimnastycznej 

w ZSO Nr 1  

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 
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Lp 
Dział 
Rozdział 
Paragraf 

Zmniejszenie 
Dział 
Rozdział 
Paragraf 

Zwiększenie Wyszczególnienie 

wstrzymujących 0) 

2. 750 

75075 

4520 

175 000 zł  801 

80115 

4270 

175 000 zł  Remont nawierzchni korytarzy I i II 

piętra budynku – pracowni w ZST  

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0) 

3.  758 

75818 

6010 

170 000 zł  801 

80115 

4270 

170 000 zł  Wymiana przewodów instalacji  

elektrycznej w dwóch pracowniach 

średnich napięć w ZST 

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0) 

4.  853 

85395 

2360 

50 000 zł  600 

60004 

4300  

50 000 zł Opracowanie projektu budowy pętli 

autobusowej na końcu ul. Traugutta 

(w pobliżu basenu i Arena Jaskółka 

Tarnów)  

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0) 

5.  855 

85504 

4700 

60 000 zł  600 

60016 

6050  

60 000 zł  Budowa chodnika przy ul. Staffa 

(ok. 200 m) na odcinku do ul. Wł.  

Broniewskiego. 

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0) 

Wniosek radnej Grażyny Barwacz  

1. Rezerwa 

ogólna 

30 000 zł 801 

80101 

4270 

30 000 zł  Malowanie sali gimnastycznej w SP Nr 8 

(za wnioskiem 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0) 

 

 

Ad.3. 

Informacja na temat przeciwdziałania niedostosowaniu społecznemu dzieci  

i młodzieży w szkołach miasta Tarnowa. 

  

Pan  Krzysztof Janas oznajmił, że podczas ostatniego posiedzenia Komisji Sportu, 

Rekreacji i Turystyki podano informację, że w 2020 r. wydatki na sport będą mniejsze o ok.  

1 mln zł. Zapytał, czy taka sytuacja będzie miała miejsce również w zakresie wydatków na 

oświatę i jak mogłyby się kształtować oszczędności w tym obszarze.  

W odpowiedzi na powyższe Pani Bogumiła Porębska poinformowała, 

że wstrzymane są wszelkie zajęcia dodatkowe, realizowana jest jedynie podstawa 

programowa. Udzielana również musi być pomoc psychologiczno – pedagogiczna.  

Dodatkowo poinformowała, że z zapowiedzi Ministerstwa Edukacji Narodowej wynika, że 

otrzymamy subwencję w wysokości 211 mln zł, podczas gdy ponad 250 mln zł potrzeba na 

same wynagrodzenia nauczycieli. Do tej kwoty należy doliczyć pozostałe koszty utrzymania 

placówek.  

Pan Marek Ciesielczyk poruszył temat wyłudzenia funduszy przez prowadzących  

Tarnowskie Centrum Edukacji Libertia. Zwrócił uwagę, że fakt ten został wykryty bardzo 

późno. Zapytał o wysokość wyłudzonej kwoty i o kwestie jej zwrotu.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miasta Tarnowa Bogumiła Porębska 

odpowiedziała, że kwestie dotyczące szkolnictwa niepublicznego reguluje ustawa. 
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Rozliczenie przekazanej subwencji jest dokonywane  w wymiarze rocznym, do 15 stycznia 

kolejnego roku (Wydział Audytu i Kontroli UMT co roku kontroluje zagadnienia związane  

z rozliczaniem dotacji przez szkoły niepubliczne). W 2018 r. miała miejsce również kontrola 

Krajowej Agencji Skarbowej, w wyniku której za lata 2016-2017 przypisano nam do zwrotu  

kwotę 800.000 zł. Wynika ona między innymi ze źle naliczonej subwencji oświatowej, 

nieodpowiedniego naliczenia i zakwalifikowania orzeczeń o niepełnosprawności. Dyrektor 

Bogumiła Porębska poinformowała, że zwrot za rok 2016 w części gminnej i powiatowej 

został już dokonany. Ostatnia transza do zwrotu to kwota 830.000 zł. Większość tej kwoty 

wynika z nieprawidłowości wykrytych w Tarnowskim Centrum Edukacji Libertia. Pokryło się 

to z ustaleniami dokonanymi przez Wydział Audytu i Kontroli Urzędu Miasta Tarnowa  

i zostało temu podmiotowi przypisane do zwrotu. Pani Dyrektor wyjaśniła, że sprawą 

wyłudzenia pieniędzy zajmuje się prokuratura. Podkreśliła, że zostaną podjęte działania 

zmierzające do odzyskania kwot, które były nienależnie pobrane lub wydane niezgodnie z 

przeznaczeniem.  

Dyrektor Wydziału Edukacji oznajmiła, że do Najwyższej Izby Kontroli składano wnioski  

 o zajęcie się prawem dotyczącym rozliczania szkół niepublicznych, jednak nie przyniosło to 

żadnych efektów. Dodała, że decyzja podjęta w imieniu Prezydenta w sprawie zamknięcia tej 

placówki została uchylona przez Kuratorium Oświaty w Krakowie.  

 

Po wysłuchaniu wyjaśnień, Przewodnicząca Komisji przystąpiła do omówienia 

otrzymanego materiału (załącznik nr 4), w którym przedstawiono działania szkół na rzecz 

zapobiegania patologiom, niedostosowaniu i profilaktyce niepożądanych społecznie działań, 

w tym uzależnień. Wyjaśniła, że są to standardowe działania podejmowane przez każdą 

szkołę. W zależności od rodzaju szkoły programy są zróżnicowane – inne są skierowane  do 

szkół podstawowych, a inne do szkół średnich.  

Pani Anna Krakowska zaproponowała, aby zastanowić się nad kluczowymi 

sprawami dotyczącymi wychowania, które doprowadzą do tego, że uczniowie nie będą 

szkodzić sobie nawzajem i całej zbiorowości. Podkreśliła, że tematami wymagającymi 

szczególnej uwagi są: tolerancja, uzależnienia, wulgaryzacja, przemoc fizyczna, przemoc 

słowna, słabość psychiczna dzieci, popadanie w stany depresyjne, agresja. Radna uznała, ze  

istnienie tych zjawisk jest porażką szkoły.  

Pani B.Porębska nie zgodziła się z tym twierdzeniem. W jej ocenie – to rodzina 

winna wychowywać, a szkoła jedynie ją w tym wspierać. Członkowie Komisji zastanawiali 

się nad kwestiami pomocy rodzicom w wychowywaniu dzieci. Zgodnie uznali, że w każdej 

szkole to wsparcie jest realizowane, ale placówka nie może zastąpić opieki rodzicielskiej. 

 

Ad.4. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski (w tym opiniowanie materiałów sesyjnych). 

 

W dalszej części zapoznano się z pismem Rady Rodziców przy PP Nr 31  

w Tarnowie, dotyczącym standaryzacji zatrudnienia pracowników administracji i obsługi  

w Przedszkolu Publicznym Nr 31 w Tarnowie. Komisja stwierdziła, że obsada kadrowa  

w Przedszkolu Publicznym Nr 31 jest dostosowana do Zarządzenia Nr 378/2019 Prezydenta 

Miasta Tarnowa z dnia 31 sierpnia 2019 r. oraz uzgodniona z dyrektorem placówki (na 

wniosek dyrektora – organ prowadzący zwiększył o ½  etat intendenta). Taką też odpowiedź 

zalecono przygotować dla Rady Rodziców przy PP Nr 31.   

 

 
4 Informacja dotycząca przeciwdziałaniu niedostosowaniu społecznemu dzieci i młodzieży w szkołach miasta 

Tarnowa 
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Komisja zapoznała się również i przyjęła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Miasta Tarnowa w roku szkolnym 2018/2019 (załącznik nr 5)   

 

Z kolei, po wprowadzeniu do tematu przez Panią Dyrektor WED,  Komisja 

jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum Dwujęzycznego im. Świętej Kingi, wchodzącego w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących Nr 2 w Tarnowie (materiał nr 8).   

 

Na tym - po wyczerpaniu porządku obrad – Przewodnicząca zamknęła posiedzenie.  

 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty  

 

           Grażyna Barwacz  
Protokół sporządziła: 

Renata Stasik 
 

 

 
5 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Tarnowa w roku szkolnym 2018/2019 


